

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 15, 2017 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

C. Campbell	N-G. Martineau
C. Coates	G. McGillivray
E. Coburn	J. Michaud
A. Cyr	Q. Oblitas
L. Frew	S. Paradis
D. Ipperciel	R. Perin
M. Jurdjevic	B. Price
J. Kowal	I. Roberge
W. Maas (Chair/président)	D. Scheffel-Dunand

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 15 décembre 2017 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

A. Zamora
S. Dreher
J. Heywood
L. Bartlett
L. Bekirsky
D. Biedrzycki
K. Clark
D. Hoffman
D. Norenberg
W. Toledo

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:30 p.m.

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ November 24, 2017

The minutes were approved.

### 3. Matters arising from the minutes

#### ▪ [Experiential Education](#)

Julie Marguet, the Experiential Education Coordinator made a [presentation on EE](#) at Glendon and invited members to contact her for any additional information they might need.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 30.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ 24 novembre 2017

Le procès-verbal est approuvé.

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

#### ▪ [Éducation expérientielle](#)

Julie Marguet, la coordonnatrice de l'éducation expérientielle fait une présentation sur le « EE » à Glendon et invite les membres de la contacter pour toute information supplémentaire dont ils pourraient avoir besoin.

#### **4. Inquiries and Communications**

There were none.

#### **5. Principal's and Associate Principals' Remarks**

The Principal, Donald Ipperciel noted the following:

- Glendon received \$675,000 in support of the [G-EN-I-A-L](#) (Glendon Entrepreneurship and Innovation à l'International) program initiated by Professor Angelo Dossou-Yovo.
- Every year, Glendon receives \$6 Million for bilingualism from the Ministry of Advanced Education and Skills Development and it has now been mandated to provide "Performance Indicators" and to demonstrate how its objectives are being met pertaining to the funding.

The Associate Principal (Research and Graduate Studies), Dominique Scheffel-Dunand reminded those who have not yet participated in the survey on the Delegated Ethics Review to do so. She also mentioned the upcoming all-day colloquium on April 5, 2018 which will wrap-up with the award of the presentation of the Principal's Research Excellence awards.

The Associate Principal (Academic), Ian Roberge invited members to participate in the following workshops:

- Jan. 11, 'Students in Distress' organized by the Accessibility, Well-Being and Counselling Centre;
- Jan. 18, 'Navigating Sensitive Conversations in the Classroom' organized by the Centre for Human Rights, Equity and Inclusion
- Jan. 19, February 2, February 9, The Instructional Skills Workshop led by Geneviève Maheux-Pelletier of the Teaching Commons.

#### **4. Communications et questions diverses**

Il n'y en a aucune.

#### **5. Remarques du principal et des vice-principaux**

Le principal, Donald Ipperciel note les points suivants :

- Glendon a reçu 675,000\$ en appui au programme [G-EN-I-A-L](#) – (Glendon Entrepreneuriat et Innovation à l'International) initié par le professeur Angelo Dossou-Yovo.
- Chaque année, Glendon reçoit 6 millions de dollars pour le bilinguisme du Ministère de l'Enseignement supérieur et de la Formation professionnelle et on doit maintenant fournir des « indicateurs de rendement » et démontrer comment ses objectifs sont atteints en ce qui concerne le financement.

La vice-principale à la recherche et aux études supérieures, Dominique Scheffel-Dunand rappelle à ceux qui n'ont pas encore participé au sondage d'évaluation éthique de le faire. Elle mentionne aussi la journée de recherche prévue pour le 5 avril 2018, qui se terminera par la remise du Prix du Principal pour l'excellence en recherche.

Le vice-principal aux affaires académique, Ian Roberge invite les membres à participer aux activités suivantes :

- Jan. 11, 'Étudiants en détresse', organisée par le Centre Accessibilité, bien-être et counseling ;
- Jan. 18, 'Mener des conversations sur des sujets sensibles en salle de classe', organisée par le Centre des droits de la personne, de l'équité et de l'inclusion ;
- Jan. 19, Fév. 2, Fév. 9, 'Instructional Skills Workshop' en français mené par Geneviève Maheux-Pelletier des Teaching Commons.

## 6. Reports from Standing Committees

### (a) CASTL

C. Coates presented the proposal for a [Certificate in Spanish for Business](#) and it was **approved**.

### (b) Curriculum Committee

L. Bartlett presented the Curriculum submissions from the Economics, English, Hispanic Studies, History, Multidisciplinary Studies and Political Science Departments and they were all **approved**.

### (c) Policy, Planning and Nominating Committee

Elaine Coburn reported that PPNC had its first meeting, and noted that composition of the Committee had been reviewed. She pointed out that given the importance and extent of the tasks the Committee will have to deal with, it is crucial to have more Senior Tenured Faculty members on board; in the meantime, an interim Chair, Aymen Karoui has been elected. The Committee discussed the “Université de l’Ontario français” and seeks first, to establish what information is publicly available; second, what further information is needed; and third, to develop Glendon’s positions vis-à-vis a range of likely scenarios. Finally, the PPNC is favourable to the further development of a student initiative, still in the planning stages, to create a cohort of engaged “social stewards” among the student body at Glendon.

## 6. Rapports des comités permanents

### (a) CNAP

C. Coates présente la proposition pour Certificat en Espagnol des affaires et elle est **approuvée**.

### (b) Comité des programmes

L. Bartlett présente les soumissions des départements suivants : économie, anglais, études hispaniques, histoire, études pluridisciplinaires et science politique et elles sont **approuvées**.

### (c) Direction, planification et mises en candidature

Elaine Coburn note que le CDPMC a tenu sa première réunion et indique que la composition du comité a été examinée. Elle souligne que, compte tenu de l’importance et de l’étendue des tâches que le comité devra considérer, il est crucial d’avoir plus de professeurs agrégés dans l’équipe ; entre-temps, un président par intérim, Aymen Karoui a été élu. Le comité a discuté de « l’Université de l’Ontario français » et cherche d’abord à établir quelle information est publiquement accessible ; deuxièmement, quelles autres informations sont nécessaires et troisièmement, à développer les positions de Glendon vis-à-vis d’une gamme de scénarios possibles. Finalement, le CDPMC est favorable pour le développement d’une initiative étudiante, encore en cours de planification, pour créer une cohorte de « délégués sociaux » engagés parmi les étudiants de Glendon.

**(d) Budget and Faculty Complement**

Mark Jurdjevic presented the first [report](#) the Ad hoc Committee and noted that the Committee is awaiting data mentioned therein from the Principal's Office.

**(d) Budget et effectifs professoraux**

Mark Jurdjevic présente le premier rapport du comité ad hoc et note que le comité attend les données qui y sont mentionnés du bureau du principal.

**7. Other Business**

There was none.

**7. Autres questions**

Il n'y en a aucune.

**8. Adjournment**

The meeting was adjourned at 14:25 p.m.

**8. Levée de la séance**

La séance est levée à 14 h 25.